

V Kyjeve odmietli austrálske stíhačky F/A-18 Hornet: „Nepotrebuje vaše lietajúce haraburdy“

- CZ24 News | 4. února 2024

UKRAJINA: Na Ukrajině pokračuje ozbrojený konflikt a zároveň pokračuje aj kauza „Zalužný.“ Domáce média zverejnili článok CNN, v ktorom sa tvrdí, že Zelenský v najbližších dňoch odvolá vrchného veliteľa Zalužného z funkcie. „CNN potvrdzuje skutočnosť rozhovoru medzi prezidentom a generálom, kde mu Zelenský „pokoje“ navrhol, aby prijal inú funkciu. Ale Zalužný odmietol. „Potom prezident Ukrajiny zopakoval svoje rozhodnutie s tým, že to, že Zalužný odmietol novú funkciu, neni skutočnosť, že ho odvolávajú z jeho súčasného postu. Zelenský sa chystá v najbližších dňoch oznámiť odvolanie hlavného veliteľa Ukrajiny,“ citovali správy CNN ukrajinské médiá.

Informovali tiež, že námestníčka ministra zahraničných vecí USA Victoria Nulandová počas návštevy Kyjeva nedokázala odpovedať na otázku novinárov, či má Washington plán „B“ v prípade, že Kongres neschváli balík pomoci pre Ukrajinu. „Otázku položili počas krátkeho brífingu úradníčky na Sofijskom námestí. Novinár sa Nulandovej spýtal, či Ukrajina dostane pomoc od USA a či v americkom vedení existuje „plán B“, [uviedli](#) ukrajinské médiá.

Podčiarkli, že námestníčka ministra zahraničných vecí USA Victoria Nulandová oznámila, že americké bomby GLSDB sa už posielajú na front na použitie ukrajinskou armádou. „Povedala to na brífingu v Kyjeve. Nulandová zdôraznila, že Spojené štáty naďalej poskytujú Ukrajinu pomoc v sfére bezpečnosti. „To zahŕňa nové investície a nové zbraňové systémy, ako sú pozemné bomby s malým priemerom (GLSDB – Ground Launched Small Diameter Bomb), ktoré sú posielané na frontu, ako aj podpora obnovy obrannej priemyselnej základne Ukrajiny a našej vlastnej,“ citovali Nulandovú ukrajinské médiá.

Upozornili na to, že Vladimir Putin na stretnutí so svojimi dôverníkmi uviedol, že na Ukrajinu treba vytvoriť demilitarizovanú zónu a mala by byť v takej vzdialenosti, ktorá by zaistila bezpečnosť ruských miest pred ostreľovaním. „Putina sa pýtali, kde bude demilitarizovaná línia, vďaka ktorej by sa obyvatelia pohraničných oblastí mohli kvôli ostreľovaniu cítiť pokojne. „Táto línia by mala byť taká a v takej vzdialenosti od nášho územia, ktorá by zaistila bezpečnosť, mám na mysli predovšetkým zbrane zahraničnej výroby s dlhým doletom,“ uviedol prezident Ruskej federácie. Podčiarkol, že ruská armáda bude posúvať ďalej demilitarizovanú zónu na Ukrajinu a že to je jej „hlavný motív,“ podčiarkli novinári.

Všimli si tiež, že nemecký televízny kanál ZDF bol kritizovaný kvôli správe z Mariupolu, ktorý obsadili Rusi. „Správa bola prezentovaná ako „zriedkavý pohľad na ruskú okupáciu.“ Informuje o tom Bild. Spravodajca ZDF Armin Kerper bol priamo v meste a hovoril o „veľkom zničení“, dodal však, že „prebieha veľa reštaurátorských prác. Obnovujú sa ulice, školy, obytné budovy a celé štvrte. A to sa stáva veľmi rýchlo. Mariupol nie je mesto duchov,“ [podčiarkol](#) Kerper. Správa bola citovaná ruskými médiami a kritizovaná na Západe. „ZDF vážne hovorí, že pred ruskou okupáciou bolo v divadle zakázané rozprávať sa po rusky, a preto je veľa ľudí, ktorí sú radi, že Rusko mesto obsadilo,“ komentoval správu expert na Východnú Európu Sergej Sumlennyj z Európskeho centra iniciatívy pre zvýšenie stability,“ uviedli ukrajinskí novinári.

Porozprávali pozoruhodný príbeh o tom, ako vlani vysoký predstaviteľ ukrajinského letectva povedal

dvom Austrálčanom v Kyjeve, že nemá záujem o dodávky 41 vyradených stíhačiek F/A-18 Hornet z Austrálie. „Uvádza to Australian Financial Review: „Nepotrebujeme vaše lietajúce haraburdy,“ podotkol úradník. Zdroj novinárom uviedol, že to skutočne zničilo dohodu o F/A-18, pričom podčiarkol, že ak by to úradník neurobil, lietadlá by teraz lietal nad Ukrajinou. Podľa denníka, bol minuloročný komentár urobený na pozadí zúfalých pokusov ukrajinských pilotov vyhnúť sa zostreleniu ruskými lietadlami a naznačuje vzájomné nedorozumenie medzi Austráliou a Ukrajinou,“ uviedli ukrajinské médiá.

„Premiér Austrálie Anthony Albanese vyhlásil, že Austrália je jedným z najväčších darcov vojenskej pomoci Ukrajine mimo NATO. Zástupcovia austrálskeho ministerstva obrany sa zároveň zdráhajú dodávať použitú vojenskú techniku a nespĺňajú požiadavky Ukrajiny na vybavenie, ktoré nepotrebujú, najmä hovoríme o dopravných helikoptéroch MRH-90 Taipan, ktoré už boli demontované, keď Ukrajina požiadala o ich poskytnutie v decembri,“ pripomenuli ukrajinskí vojenský analytici.

Popoludní prišli správy o „velkej peremoge.“ „Vo štvrtok 1. februára EÚ schválila pomoc Ukrajine vo výške 50 miliárd eur. Oznámil to šéf Európskej Rady Charles Michel. Ukrajinský premiér Denis Šmygal' potvrdil schválenie 50 miliárd eur z EÚ na Ukrajinu. Program je určený na roky 2024-2027. To znamená v priemere 12,5 miliárd eur ročne,“ vysvetlili ukrajinskí politológovia. Podčiarkli, že balík pomoci EÚ Ukrajine prijal maďarský premiér Viktor Orbán za dvoch podmienok. Lídri Európskej únie s nimi súhlasili...

„Prvou podmienkou je, že o dva roky Európska komisia vykoná „preskúmanie výdavkov“. O tejto otázke sa bude hlasovať osobitne. Na konci roku 2025 sa môže prehodnotiť financovanie Ukrajiny. Po druhé, bolo prijaté „dodatočné opatrenie, týkajúce sa mechanizmu stanovenia podmienok pre právny štát.“ Ide o nároky voči Maďarsku, ktoré vzniesla Európa v roku 2020. Lídri EÚ sa teraz dohodli na stiahnutí týchto tvrdení. Určovali pozastavenie financovania pre členský štát Európskej únie, ktorý nespĺňa normy bloku, týkajúce sa súdneho systému. Pod touto zámienkou Európa zmrazila financovanie Maďarska a Poľska. To znamená, že Orbán v skutočnosti vymenil svoj hlas za balík pomoci Ukrajine za rozmrazenie európskych peňazí pre Maďarsko,“ vysvetlili ukrajinskí politológovia.

Popoludní citovali vyhlásenie Služby bezpečnosti Ukrajiny, ktorá sa vyjadrila k odvolaniu prezidentom Zelenským vedúceho „rezortu na ochranu národnej štátnosti“ Romana Semenčenko. „Rezignácia je spojená so škandalom dohľadu nad zamestnancami projektu „Bigus.info“. SBU to nepriamo potvrdzuje vo svojom vyhlásení. Pripomeňme, že v polovici januára sa v sieti objavilo video, ako novinári „Bigus.info“ užívajú drogy na firemnom večierku a diskutujú o nákupe marihuany a ďalších omamných látok. Po rezonancii v sociálnych sieťach sa polícia a SBU ujali prípadu. Autori projektu uviedli, že 30 ľudí sa zúčastnilo na operácii špehovania zamestnancov „Bigus.info,“ uviedli domáci novinári.

Podvečer podčiarkli, že v dôsledku mobilizácie sa v ukrajinských dedinách zabíjajú hospodárske zvieratá, onedlho nebude ani mäso a pomaly už nemá kto pracovať na vidieku. Odborníci bijú na poplach: čo sa stane s cenami mlieka a mäsa?... „Masová mobilizácia na Ukrajine má priamy vplyv na poľnohospodárstvo. „V mnohých dedinách zostáva veľmi málo mužov v produktívnom veku, všetci sú vo vojne. Z tohto dôvodu sa domácnosti zbavujú hospodárskych zvierat. A keďže podiel súkromných fariem na ukrajinskom trhu s mliekom a mäsom bol tradične vždy vysoký, pokles hospodárskych zvierat už ovplyvňuje ponuku aj ceny,“ prízvukuje Oleg Pendzin, vedúci Ekonomického diskusného klubu,“ uviedli novinári.

„Výsledkom je, že mliečne výrobky už zdraželi. Podľa Štátnej štatistickej služby, sa v decembri minulého roka maloobchodná cena mlieka zvýšila o 2,3%, syrov a tvarohu – o 1,5% a masla – o 2,7%. Navyše, ako hovorí Pendzin, cenovky sa iba „zrýchľujú“ – mlieko aj mäso budú drahšie. Odborníci už

dlho hovoria, že mobilizácia skutočne necháva ukrajinské dediny bez pracovníkov,“ podčiarkli domáci analytici.

Niektoré ukrajinské média zverejnili zaujímavé video. Ruský vojak s palicou bojoval proti ukrajinskému FPV-dronu, ktorý ho prenasledoval, a zvíťazil v tomto súboji... „Video bolo zverejnené telegramovým kanálom SHOT. Zábery ukazujú, ako vojak uteká pred dronom, snaží sa skryť medzi stromami, a keď dron takmer dobehne vojaka, zdvihne palicu zo zeme a udrie ňou do dronu a ten spadne. „Ruský vojak zneškodnil ukrajinský FPV-dron obyčajnou palicou v lese a zachránil svojich spolubojovníkov,“ uvádza sa v anotácii k videu. Munícia, nesená FPV-dronom, navyše nevybuchla, takže vojak nielen prežil, ale zachránil aj svojich spolubojovníkov. Nie je presne známe, v ktorom sektore frontu sa to stalo,“ [uviedli](#) ukrajinskí novinári.

Večer sa ukrajinské média a analytici znova venovali kauze „Zalužný“ a prevládali predpoklady, že súčasný veliteľ ozbrojených síl bude predsa odvolaný z funkcie koncom tohto týždňa.

O kandidatúrach na tento post po odmietnutí ponúk Syrským a Budanovom vrahce už nič nečvirikali...

AUTOR: Eegen Rusnák

[ZDROJ](#)

Zdroje:

1. [708-й день войны в Украине. Что происходит 1 февраля. Обновляется](#), Страна, 1.2.2024
2. [CNN пишет, что Зеленский уволит Залужного уже в ближайшие дни](#), Страна, 1.2.2024
3. [В Евросоюзе опасаются возможной войны с РФ в случае успеха российских войск в Украине – The Wall Street Journal](#), Страна, 1.2.2024
4. [Російська ППО у Бельбеку недопрацювала: Плетенчук прокоментував атаку української авіації](#), UNIAN, 1.2.2024
5. [На фронті жорстокі бої: в Генштабі назвали пекельні напрямки](#), UNIAN, 1.2.2024
6. [Завдати військової поразки Росії ЗСУ можуть допомогти штурмовики А-10 — Буданов](#), ZN.UA, 1.2.2024
7. [РФ чотири рази атакувала Миколаївську область балістичними ракетами: є влучання](#), ZN.UA, 1.2.2024
8. [Дрони ГУР атакували черговий нафтопереробний завод у Санкт-Петербурзі – джерела](#), Kyiv Post, 1.2.2024
9. [Нуланд: Штати вже направили військовим ЗСУ бомби GLSDB](#), Kyiv Post, 1.2.2024
10. [Під Бахмутом та Кременною ідуть позиційні бої: свіжі карти ISW](#), Апостроф, 1.2.2024
11. [Саміт ЄС у Брюсселі: всі подробиці важливого для України засідання](#), Апостроф, 1.2.2024
12. [Російські війська за добу атакували дев'ять областей – зведення ОВА](#), Ukrinform, 1.2.2024
13. [Для чого Путіну заяви про «демілітаризовану» зону в Україні: ISW назвав кілька версій](#), Ukrinform, 1.2.2024
14. [Дрони, що сканують сотні гектарів території: що відомо про БПЛА Trinity, які німці безкоштовно передали Україні](#), Espresso.TV, 1.2.2024
15. [Україна у 2024 році планує виробити сотні тисяч дронів різних типів, – Умеров](#), Espresso.TV, 1.2.2024
16. [Україна може отримати нові російські системи ППО С-400 від Туреччини: в Defence Express зробили цікаве припущення](#), Obozrevatel, 1.2.2024
17. [“Дали команду затримувати”: дружини “мобіків” з Донбасу поскаржилися на погрози з боку “силовиків”](#), Obozrevatel, 1.2.2024

18. Що коли Зеленський звільнить Залужного? Сім ключових наслідків такого кроку, New voice.ua, 1.2.2024
19. «Нам не потрібен ваш літаючий мотлох». ЗМІ пояснили, чому Україна не отримала 41 винищувач F/A-18 Hornet від Австралії, New voice.ua, 1.2.2024
20. Росіяни заявили про атаку безпілотників на три області, Слово і Діло, 1.2.2024
21. Росіяни обстріляли Сумщину: за добу в області зафіксовано понад 200 вибухів, Слово і Діло, 1.2.2024
22. [Чому Орбан виступає проти допомоги Україні від ЄС: аналітик назвав три причини](#), РБК-Україна, 1.2.2024
23. [Ігнат про удари по Криму: були уражені об'єкти, треба дочекатися підтвердження](#), РБК-Україна, 1.2.2024
24. [До кінця року будуть: Ігнат про отримання перших F-16](#), ФАКТИ ICTV, 1.2.2024
25. [Штурмовики А-10 та більше гармат: Буданов розповів, яка зброя вкрай необхідна Україні](#), ФАКТИ ICTV, 1.2.2024
26. Куди й чим влучили по аеродрому Бельбек у окупованому Криму, Діфенс Експрес, 1.2.2024
27. Чи бачать у ЗСУ майбутнє для бойових роботів: командир бригади про досвід експлуатації таких платформ, Діфенс Експрес, 1.2.2024
28. [Вторгнення Росії в Україну. Онлайн](#), Корреспондент.net, 1.2.2024
29. [ЗСУ потужно вдарили по окупантах](#), Корреспондент.net, 1.2.2024
30. [У 2023 році українське виробництво БПЛА суттєво масштабовано: понад 200 компаній працюють на ринку](#), Українська правда, 1.2.2024
31. [Білий дім не обговорює можливість виділити допомогу Україні й Ізраїлю в окремий проєкт](#), Українська правда, 1.2.2024
32. [Шольц вірить, що рішення про EUR50 млрд для України буде схвалено](#), Інтерфакс-Україна, 1.2.2024
33. [Окупанти обстріляли Середина-Буду та 15 сіл у Чернігівській і Сумській областях](#), Інтерфакс-Україна, 1.2.2024
34. [ЗМІ: Пісторіус сказав, що "ситий по горло" дискусіями про поставки Taurus Україні](#), Європейська правда, 1.2.2024
35. [Прем'єр Нідерландів оптимістичний щодо погодження всіма країнами ЄС 50 млрд євро для України](#), Європейська правда, 1.2.2024
36. [Україна отримала 390 млн доларів від Японії: Мінфін повідомив, куди їх спрямують](#), Інформатор Україна, 1.2.2024
37. [В США офіційно відповіли, чи насправді Джо Байден проти приєднання України до НАТО](#), Інформатор Україна, 1.2.2024
38. Розвиток партнерства в оборонній індустрії: Україна підписала декілька десятків угод про спільне виробництво зброї, UNN, 1.2.2024
39. росіяни створюють нові військові бази в Маріуполі – Андрющенко, UNN, 1.2.2024
40. [Зеленський звільнить Залужного до кінця цього тижня: хто стане "наступником", — CNN](#), Focus, 1.2.2024
41. [ЗМІ повідомили про небажання США запрошувати Україну до НАТО: у Держдепі відреагували](#), Focus, 1.2.2024
42. Окупанти вдарили по "Пункту незламності" у Мирнограді на Донеччині, TSN.ua, 1.2.2024
43. Приголомшливе інтерв'ю Буданова: контрнаступ ЗСУ, атаки по РФ, "цікаві" місяці війни та зброя, TSN.ua, 1.2.2024
44. Нуланд про 2024 рік: Україна доб'ється дуже великих успіхів. На Путіна чекають сюрпризи, Liga.net, 1.2.2024
45. "Скачемо по граблях". Уряд пропонує нові правила мобілізації: що це і коли чекати, Liga.net, 1.2.2024
46. Дрони атакували Росію, а ракети – аеродром Бельбек у Криму: хронологія 708 дня війни,

24 канал, 1.2.2024

47. Навесні Україна почне новий контрнаступ, – Буданов, 24 канал, 1.2.2024
48. [Адвокат Лаври розповів про роботу Центру правового захисту вірян УПЦ](#), Союз православних журналістів, 1.2.2024
49. [Віруючі УПЦ у Кам'янці судяться із заповідником, який не пускає їх до храму](#), Союз православних журналістів, 1.2.2024
50. Повітряних силах закликали чекати підтвердження інформації щодо ударів по об'єктах в Криму, Українські Новини, 1.2.2024
51. В Росії знову скаржаться на атаку дронів та вибухи у 4 областях, Українські Новини, 1.2.2024